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1) Návrh usnesení pro RM: 

Rada města Kutná Hora 

 

I.  b e r e   n a   v ě d o m í 
zápis z jednání Komise pro informační technologie dne 21. 4. 2021. 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

1. Smart City Manager 
Šnajdr: V pátek proběhlo 2. kolo výběrového řízení. Byli 3 uchazeči, 1 nedodal materiály. Z 

obou kvalitních uchazečů byl vybrán Jaroslav Kacer z Brna. RM výběr potvrdila, od 1. května 

by měl začít působit ve funkci. Bude pracovat vzdáleně a 1x za 14 dní bude celý den v KH. 

Jelínek: Děkuji výběrové komisi, těším se na spolupráci a věřím, že bude úspěšná a produktivní. 

 

2. T-Mobile 
Komise se ve lhůtě vyjádřila k návrhu smlouvy, připomínky měl hlavně Aleš Kerner, týkaly se 

především určování „nekomerčního využití“ přípolože a výše smluvní pokuty (25 milionů). 

Kerner: Jsou tam i formální nedostatky, např. názvech firem. Specifikace možných využití je 

příliš úzká a bude město omezovat. Ze smlouvy zmizela i povinnost opravit rozkopané chodníky 

v celé šíři. Doušová: Technické věci jsme neřešili, teď to půl roku pilovali právníci. Ohledně té 

pokuty i pan Bezouška říkal, že by tam být neměla. Nevím, jestli už je to podepsané a dalo by se 

o tom ještě jednat. U těch chodníků (byla tam i připomínka OsV Šipší) je to tak, že by to mělo jít 

z většiny zelení, chodníky to většinou kříží. Na podélné zásahy by měly být samostatné zábory a 

mělo by to být ještě k diskusi. Čermák: V září 2020 jsem vzal výstup z komise s vyjádřením L. 

Šorčíka a dal jsem to tam nahrubo. Kerner: My jsme sice uvedli pár příkladů, ale bylo jasně 

řečeno, že by to mělo být pro komunikaci města. Použitím výčtu nám z toho hodně věcí může 

vypadnout a hrozí nám tak pokuta. Doušová: Takhle to tam dát nešlo. Kerner: Jenže my si 

takhle můžeme propojit budovy, ale Internet tam nepustíme. Proč by to T-M umožnil, když nám 

ho chce prodat? Chráničky pro město zdarma jsou běžná věc, platí se jen materiál. Při 

podobně velkých akcích se také třeba postaví hřiště apod. Ještě jde také o to, za jakých 

podmínek si bude T-M pronajímat městské chráničky v centru. Šnajdr: Tohle mělo řešit IT. 

Pokud to chceme pro veškerou komunikaci, dostáváme se zase na začátek. Kerner: Přece nejde 

na 20 let dopředu vyjmenovat, co všechno tam chceme. Musí to být obecné. Doušová: Ohledně 

toho pronájmu městských chrániček jsme to neprojednávali do detailů, tam si určitě můžeme 

klást podmínky. Jinak to hřiště apod. je určitě na místě. Jelínek: Problém vidím v tom, že o těch 

konkrétních použitích bude podle smlouvy rozhodovat T-M. On řekne, co můžeme a nemůžeme. 



Doušová: Oni nás ještě budou potřebovat, takže si budeme moci klást podmínky. Čermák: 

Nevím, jak moc to půjdou naše chráničky využít, v jakém stavu jsou některé trasy. Kerner: Ta 

firma, co to dělala, to provedla nekvalitně. Také firma, co připojovala kamery MP, použité 

svazky nezajistila a dostala se tam voda, písek apod. Šorčík (připojen je pro jedno vyjádření): 

Nic jsem neschvaloval, ani jsem neměl nic k dispozici, až teď na konci. Byl jsem tam jako 

poradce, vyjednávací tým neakceptoval spoustu mých připomínek. Nemohu být odpovědný za 

to, jak se to nakonec schválilo. Jelínek: Dá se s tím ještě něco dělat? Pokud ano, tak co? 

Šnajdr: To teď bohužel nevím. Doušová: Co se týká chodníků, tak smlouva umožňuje to řešit 

individuálně. Budeme trvat na tom, aby ty chodníky pak opravili. Asi by bylo na místě si paní 

Kubatovou pozvat a pobavit se o tom taxativním výčtu. 

 

3. Konsolidace webů a služeb 
Jelínek: Toto řešíme už řadu let, zatím se to moc nepohnulo a dějí se další věci, které z toho 

vybočují. Otevírám to kvůli tomu, že si chce MŠ Pohádka přesunout web na novou doménu. 

Tedy jednak je to zase další doména, dále hosting je někde mimo, ne na serveru města, navíc je 

to chybně nastavené (chybí HTTPS, IPv6 atd.). Toto už se tedy stalo, ale teď jde o to, co s tím 

do budoucna. Šnajdr: S řediteli škol jsme si promluvili, ale pokud se jim o to nebude starat odd. 

informatiky, tak jim nic dalšího nenabídneme. Jelínek: V první řadě jde o to, aby se zbytečně 

neregistrovaly stále další domény, na které se pak přesměrovává z těch původních. Další věc je 

hosting řešený pro každou organizaci samostatně, kde se pak ani nedodržují věci, které tam 

mají být (ať už povinné ze zákona, jako je přístupnost, nebo silně doporučené věci). Šnajdr: 

Můžeme po nich chtít využívat společný základ, ten jim ale musíme poskytnout a to nejsme 

schopni zajistit. Kerner: To nemusí nutně dělat město. Může to dělat externí dodavatel, který ale 

bude stejný. Hlavně ale u těch domén by mělo být město jako držitel nebo přinejmenším jako 

technický správce. Měli by komunikovat s městem, aby mělo ty domény v moci. Jelínek: Na ty 

domény máme tabulku, jsou tam i případy, že doména patří někomu úplně cizímu. Podobně 

třeba osadní výbory jsou orgány zastupitelstva a měly by mít weby pod městem. Šnajdr: Jedině 

tedy vytvořit manuál, jak tyto věci řešit. Jelínek: Sepíšu návrh manuálu, dám ho k 

připomínkování do komise, společně to doladíme. Šnajdr: To je asi dobrý základ. Špalek: 

Minimálně by měli dávat městu vědět. Můžeme dát pravidla, ale taky pak bude potřeba ty 

pravidla vymáhat. Doušová: Pokud by byla jednoduchá pravidla schválená RM, pak by se na to 

vždycky dívalo oddělení informatiky, případně komise, tak to může fungovat. Kerner: Máme 

obecně problém, že i přes usnesení RM se nedozvídáme o investičních akcích. Co si 

„nevyšťouráme“, to nemáme. A i když něco doporučíme, tak se to pak zhusta ignoruje. 

Doušová: Mělo by to být ještě zvlášť zmíněno, aby z toho pak mohly vznikat úkoly, např. pro 

tajemníka. Špalek: Teď budeme mít smart city managera, který to může dostat od nás 

předpřipravené a bude to komunikovat do úřadu. Historii nezměníme, zkusme budoucnost 

udělat lépe. 

 

4. Systém pro vnitřní komunikaci úřadu 
Jelínek: Včera jsem hovořil s panem tajemníkem. Byli se podívat na druhý použitelný systém, je 

uživatelsky horší a zároveň dražší. Tedy pravděpodobně by se měl pořídit více vyhovující a 

levnější systém Konsiliář. Špalek: Minule jsme se shodli, že s tímto systémem nemáme problém 

a že bychom doporučovali pořídit nejdřív základ a teprve později modul pro komise/výbory. 

Tedy pokud bude možné propojení s naším hlasovacím systémem, problém v tom nevidím. 

Šnajdr: Budou s tím dělat především úředníci, takže je to hlavně jejich věc. Pořiďme nejdřív 

základ a pak přidávejme další věci.  

 

5. Investiční akce 
Výsledková tabule do sportovní haly 



Šnajdr: Výběrové řízení proběhlo velice dobře. 22. března měla být tabule namontována. 

Bohužel to nebylo, ani příprava. Zjistil jsem, že OI neměl připravené peníze. Tak řešil, že by 

prodal starou tabuli zpět dodavateli a ten by přípravu udělal, majetkové oddělení začalo řešit 

záměr atd., tak se „přepinkávalo“ kolem dokola. Snad by to mělo být už všechno vyřešeno, ale 

probíhá tam teď mezinárodní akce, tak se musí čekat na její skončení. Kerner: A jak do dopadlo 

s trubkou na optiku, jde už dovnitř, jak měla? Šnajdr: Zdálo se, že všichni vědí, že to má být 

udělané. Ale nebylo, nerozumím proč. Ale teď už by to mělo být, aktuální stav zjistím. 

 

Knihovna 

Kerner: Zítra budu konzultovat s ředitelkou výběr čipů pro RFID. Jde o to, aby byly maximálně 

univerzální a mohli bychom je používat v rámci města i na dalších místech. Bylo by dobré, aby 

se právě tomuto věnoval smart city manager dříve, než se něco vybere. Šnajdr: Souhlasím, tohle 

by měl určitě řešit. 

 

Parkoviště pro autobusy – Sedlec 

Kerner: Je tento projekt „u ledu“, nebo běží? Dostáváme rozporuplné informace. Doušová: 

Vybudování je u ledu. Schvalovaly se dodatečné peníze na projektovou dokumentaci. Prý je to 

jen dofinancování toho, co se tam odvedlo. Ale peníze na realizaci nejsou, PPP projekt na to 

teď nebude. Prioritou to není a letos to nemá smysl řešit. Pro případného investora by 

návratnost byla dlouhá. Kerner: Podle zprávy z OI se ale připravuje projekt pro stavební 

povolení. Šnajdr: Ta práce už je hotová. Stavební povolení lze získat. Kerner: Není podmínka, 

dokdy se to musí vybudovat? Doušová: Není. 

 

Veřejné osvětlení – Benešova ulice 

Kerner: Jak to vypadá s technologiemi u veřejného osvětlení u rezidenční výstavby v Benešově 

ulici? Čermák: Jde o to, u kterých lamp udělat trvalé napájení – pro kamery MP a další 

technologie. Kerner: Pokud by město chtělo sledovat parkovací místa, je žádoucí s tím počítat. 

Důležité je, že o tom víme předem. Čermák: Obecně kde se dělají nějaké chodníky apod., tam 

pokládáme trubky. Náklady na to jsou nepatrné. Doušová: Osvětlení budeme řešit zítra, můžete 

se na mě obrátit ještě dnes večer. 

 

Rekonstrukce komunikací 

Doušová: Dnes jsme na RM schvalovali rekonstrukce/opravy některých komunikací. Bude se s 

tím řešit i osvětlení. Zároveň s tím by se tam mohly hned položit chráničky. Čermák: Podívám 

se na to s paní Marhanovou. 

 

Cyklostezka 

Kerner: Už je současná podoba cyklostezky finální, nebo se ještě bude něco dělat? Šnajdr: Sice 

se už cyklostezka převzala, ale ještě se bude dodělávat. Mělo by tam být „molo“ přes chráničku 

apod., dodavatel ještě nedodal, co měl. 

 

Parkoviště u trafostanice 

Kerner: Jak jsme na tom s technologiemi u parkoviště u trafostanice? Doušová: Čekáme na 

přeložku vedení, máme ji slíbenou. Kerner: Jde hlavně o to, jestli by se do projektu nedaly 

přidat 1-2 dobíjecí stanice a domluvit se pak, že by je tam někdo instaloval. Totéž by mělo být i 

na tom parkovišti v Sedlci. Hlavní je dotáhnout tam kabely. Doušová: Nabízeli nám to při 

rekonstrukci parku, třeba by to šlo i tady. Čermák: U parkoviště v Sedlci to je naplánováno. Už 

jsem na to upozorňoval i u parkoviště u trafostanice. Kerner: Bylo by to dobré i u té výstavby v 

Benešově ulici. Doušová: Zítra při jednání to nadnesu. 

 



6. Otevřená města 
Lukáš Jelínek informoval o volební schůzi spolku Otevřená města, kde byla zvolena nová 

předsedkyně OM Lucie Smolka, a o činnosti projektové rady spolku (informace též e-mailem). 

Ve dnech 12. a 19. května se uskuteční pracovní schůze delegátů členů OM, tématy budou 

nový vizuální styl spolku a nové typy členství (chystané hlavně s cílem umožnit členství krajů). 

 

7. Termín schůze 
Komise se usnesla na termínu příští schůze 27. května od 18:30. Kerner: Když bude hezky, 

může to být už i „off-line“ někde na zahrádce. Šnajdr: Komise se oficiální orgán, může se 

scházet normálně. Jelínek: Konkrétní podobu schůze tedy upřesníme podle situace. 

 

8. Různé 
Mobilní rozhlas 

Kerner: Hovořil jsem s někým z ministerstva vnitra, chtěl se registrovat přes web (Zlepšeme 

Česko), trvalo mu to 6 dnů. Předávání dat uvnitř systémů MR pořádně nefunguje. Šnajdr: 

Pokud najdeme lepší platformu, pojďme ji využívat. Kerner: Ať vyřeší připomínky, které jsme k 

MR podali. Používám ho často. Špalek: Jak to bude s hlasováním o participativním rozpočtu 

(Panuj Hoře)? Šnajdr: Půjde to přes MR a zároveň i papírovou formou. Špalek: Jak to 

hlasování v MR vůbec vypadá? Měli bychom se na to připravit. Šnajdr: Pojďme se na to 

společně podívat u mě. 

 

Sledování obsazenosti parkovišť 

Špalek: Je nějaký posun ohledně sledování obsazenosti parkovišť? Kerner: Je už hotovo u 

nádraží, bude se dělat Opletalova. Až skončí problémy s covidem u některých lidí, budou se 

řešit další místa. Špalek: A jak je to s aplikací? Kerner: Už ji mám asi 2 měsíce v mobilu a 

funguje. Jakmile bude ostrá verze, může běžet. Špalek: A město něco plánuje? Kerner: Pan 

Vepřek si zatím vytipoval tři lokality. Šnajdr: Ke mně zatím další informace nedoputovaly.  

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

Odbor investic MěÚ často neplní usnesení RM č. 178/19, které ukládá OI a OSM informovat komisi o 

všech připravovaných investičních akcích. 

4) Reakce rady města: 

 

 

Zapsal:  L. Jelínek 

Vystavil:   

Elektronicky ověřil:  


